

Bibliografie¹

Briefwisseling van het *Nieuw Vlaams Tijdschrift*, AMVC-Letterenhuis, T48399 (1945)-(1946).

Aerts, José j.m. "1879 - Herman Teirlinck - 1979". In: *Gedeeld domein*, nr. 33, december 1979, p. 9.

A.K.R[ottiers]. "Rolande met de bles (1.031)". In: *Bibliogids*, jrg. 2, nr. 10, februari 1946.

Berchmans, J. "Herman Teirlinck: 'Rolande met de bles'". In: *De Spectator*, jrg. 17, nr. 47, 30 december 1945.

"Bibliografie". In: *Herman Teirlinck anders bekeken*. [samenst.: Patricia Quintens]. Brussel: Archief en Museum van het Vlaams Leven te Brussel, 1997.

Blijstra, R. "Kroniek van het proza: Tussen fantasie en werkelijkheid". In: *Het Volk*, 24 mei 1947, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].

Bousset, Hugo. "Herman Teirlinck". [Brugge]: Desclée De Brouwer, 1968.

Bousset, Hugo. "Teirlinck, een teerling". In: *Herman Teirlinck*. Vanhemelryck, Fernand, Becker, Urbaan de; Bousset, Hugo [e.a.]. Dworp (Beersel): Zenne en Zoniën Opbouwwerk, 1979.

Brems, Elke. "Kijken door een kartonnen lijstje : Zenne en Zoniën bij Herman Teirlinck". In: *Zangers der Groene Waranden: beelden van de literair-historische groene rand rond Brussel*. [onder redactie van] Martine de Clercq en Stefan van den Bossche. Leuven: Universitaire Pers, 2006.

Brems, Elke. "Volg de gids (niet) : Zenne en Zoniën bij Herman Teirlinck". In: *Herman Teirlinck*. [samensteller Stefan van den Bossche]. Speciaal nr. van: *Vlaanderen* [Roeselare, 1966], jrg. 55, nr. 311, juni 2006, p. 155-59.

Brouwers, Jeroen. "Teirlinck". In: Brouwers, Jeroen. *De bierkaai: kladboek 2: schotschriften en beschouwingen*. Amsterdam: De Arbeiderspers, 1980.

Brulez, Raymond. "Een brief van Rolande". In: *Nieuw Vlaams Tijdschrift*, jrg. 3, februari 1949, p. 891-97.

Brulez, Raymond. "Herman Teirlinck vijf en zeventig jaar". In: *Het boek van nu*, jrg. 7, nr. 6, februari 1954, p. 105-06.

Buckinx, Pieter G. "Herman Teirlinck". In: *Landeigendom*, jrg. 16, nr. 175, juli 1962, p. 242-43.

Caremans, Clement. *Herman Teirlinck breviarium. Beknopt alfabetisch verklarend woordenboek over het leven en werken van Herman Teirlinck*. Antwerpen: Archief en Museum voor het Vlaamse Cultuurleven, 1997.

De Backer, Lisette. "Verzameld werk van Herman Teirlinck volledig". In: *Getuigenis*, jrg. 19, nr. 2, maart-april 1974, p. 55-56.

De Boer, J.W. "Herman Teirlinck: Rolande met de bles" [overgenomen uit: *Het Parool*]. In: *De Nieuwe Ploeg*, nr. 3-4, maart-april 1947, p. 27, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].

De Keyser, F. "Helletrocht van een zwakkeling". In: *Het Laatste Nieuws*, 2 maart 1972, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].

De Maere, Jaak, Bohn Stafleu Van Loghum. Herman Teirlinck". In: *Kritisch lexicon van de Nederlandstalige literatuur na 1945* [onder redactie van Ad Zuiderent, Hugo Brems, Tom van Deel]. 38e aanvulling, augustus 1990.

Demedts, André. "Kroniek van het Nederlandsch proza". In: *Dietsche Warande en Belfort*, nr. 2, 1946, p. 95-98.

¹ In deze lijst werden opgenomen: alle artikels en boeken waarin *Rolande met de bles* vermeld wordt en die tijdens het onderzoek geraadpleegd werden.

- Dinaux, C.J.E. "Herman Teirlinck. Rolande met de bles". *Haarlems Dagblad*, 6 december 1947.
- Dinaux, C.J.E. "Herman Teirlinck. In: Dinaux, C.J.E. *Gegist bestek. Benaderingen en ontmoetingen. Deel 2*. 's Gravenhage: Uitgeverij A.A.M. Stols / J.-P. Barth, 1961, p. 44-48.
- Dinaux, C.J.E. "Meester Herman Teirlinck". In: Dinaux, C.J.E. *Weerklank. Noordnederlandse honneurs voor Zuidnederlandse auteurs*. Hasselt: Heideland, 1965.
- Dinaux, C.J.E. "Herman Teirlinck". In: Dinaux, C.J.E. *Herzien bestek. Met dertig schrijversportretten*. Amsterdam: Contact, 1974, p. 75.
- D'Ostende, Albert. "Herman Teirlinck en marge de 'Rolande met de Bles'". In: *Vrai*, 15 juni 1946, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Dubois, Pierre H. "'Rolande met de bles' door Herman Teirlinck". In: *Vrij Nederland*, 9 februari 1946.
- Durnez, Gaston. "Herman Teirlinck. Het gelaat van de man met de duizend gezichten". In: Durnez, Gaston. *Vlaamse schrijvers: vijftientig portretten*. Antwerpen: Manteau, 1982.
- Duym, Jo. "Herman Teirlinck: Rolande met de bles". In: *'t Pallieterke*, 13 april 1972, [AMVC-Letterenhuis, T176/K]
- "Een schrijver die zichzelf veroordeelt. Teirlinck's jongste werk slachtoffer van het 'demonische'". *Het Binnenhof*, 5 juni 1947.
- E.P. "Kanttekeningen bij Herman Teirlinck's verzameld werk". In: *De periscoop*, jrg. 10, afl. 12, oktober 1960, p.7.
- Geerts, Leo. "Het jongetje dat niet lelijk mocht zijn". In: *Dietsche Warande en Belfort*, jrg. 111, nr. 8, oktober 1966, p. 612-18.
- Govaart, Th. "Het populierken. Aangaande het oeuvre van Herman Teirlinck". In: *Kultuurleven*, jrg. 30, nr. 9, november 1963, p. 675-83.
- Hadermann, P. *Tijd en ruimte bij Herman Teirlinck*. Koninklijke Nederlandse Akademie van Wetenschappen, 1998.
- Hardy, Paul. "Teirlinck, Herman [25.910]". In: *Boekengids*, februari 1946, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Hardy, Paul. "[47.517] Teirlinck, Herman". In: *Boekengids*, jrg. 39, nr. 4, mei 1962, p.144.
- Hofstede, Rokus. "'Ik moet het weifelend wezen, dat ik ben, stutten door welsprekendheid'. Over het proza van Herman Teirlinck". In: *Flanders Language Valley revisited. Over de Vlaamse literatuur zoals zij was, is en ooit nog zal zijn*. Speciaal nr. van: *Yang*, jrg. 37, nr. 4, december 2001, p.529-39.
- "In memoriam Herman Teirlinck". In: *Gedeeld Domein*, nr. 21, februari 1968, p. 14-15.
- Jongstra, Atte. "Het bloed in de hoogzaal". In: *Achterstallig onderhoud: klassieken van de twintigste eeuw*, [gastred.: Melchior de Wolff]. Speciaal nr. van: *Optima*, jrg. 12, nr. 4 / jrg. 13, nr. 1 [= 45-46], april 1995, p. 41-52.
- Jonckheere, Karel. "Teirlinck gedooft". In: *Ambassadeur*, jrg. 4, nr. 3-4, april 1967, p. 40-42.
- Kelk, C.J. "Herman Teirlinck". In: *De Nieuwe Ploeg*, augustus 1946, p. 161-66, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Kelk 1947a: Kelk, C.J. "Een steenzetter van Passies". In: *De Groene Amsterdammer*, 25 oktober 1947.
- Kelk 1947b: Kelk, C.J. "Een Nederlandse Stem over Teirlinck's Rolande" [overgenomen uit: C.J. Kelk in *De Groene Amsterdammer*]. In: *Volksgazet*, 30 oktober 1947, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Kuypers, Julien. "Herinneringen aan Herman Teirlinck". In: *Nieuw Vlaams Tijdschrift*, jrg. 21, nr. 2, februari 1968, p. 97-103.
- Lampo, Hubert. "Herman Teirlinck". Kortrijk: Uitgeverij voor gemeenteadministratie, [s.d.], p. 18.

- Lampo, Hubert. "Rolande met de bles. Herman Teirlinck's nieuwste boek." In: *De Faun*, jrg. 2, nr. 4, maart 1946, p. 70-73.
- Lampo, Hubert. "Kroniek van het proza: Herman Teirlinck's 'Rolande met de bles'". In: *Volksgazet*, 3 november 1949, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Lauryssens, S. "'Rolande met de bles' dringt geen standpunt op." In: *De Nieuwe Gazet*, 3 september 1971, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Lauwaert, Dirk. "Rolande met de bles". In: *K & C*, jrg. 5, nr. 4, 17 februari 1972, p. 16-17.
- Mees, Leo; Wauters, Jean-pierre. "Praten met Roland Verhavert" In: *Film en televisie*, nr. 179, april 1972, p.7-9.
- Minderaa, P. *Herman Teirlinck*. Brussel: A. Manteau [voor het Ministerie van Openbaar Onderwijs], (= Monografieën over Vlaamse Letterkunde, 13), 1959.
- Müller, John. "Terilnck ten onrechte loyaal verfilmd". In: *NRC*, 25 mei 1973, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Nelissen, Ivo; Burvenich, Jos. "Rolande met de bles". In: *Film en televisie*, nr. 179, april 1972, p. 4-6.
- "Een nieuwe roman van Herman Teirlinck". In: *Het Laatste Nieuws*, 7 november 1945, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Oegema van der Wal, Th. *Herman Teirlinck*. Brussel: Manteau, 1965.
- Pée, Willem. "Herman Teirlinck. Sint-Jans-Molenbeek, 24-2-1879, Beersel 4-2-1967". In: *Het Pennoen*, jrg 17, nr. 10, juni 1967, p. 15-16.
- Podevijn, Hubert. "Verhavert verfilmt 'Rolande met de bles'". In: *Open deur*, jrg. 4, nr. 2, 1972, p. 4-9.
- Quintens, Patricia. *Herman Teirlinck anders bekeken*. Brussel: Archief en Museum van het Vlaams Leven te Brussel, 1997.
- "Rolande met de bles: Verhavert volkomen zich zelf". In: *Gazet van Antwerpen*, 3 maart 1972, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Schepens, Jan. "Rolande met de bles. Een roman van Herman Teirlinck". In: *Het Laatste Nieuws*, 3 juli 1946, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Schepens, Jan. "Herman Teirlincks jongste boek". In: *Ad interim*, jrg. 4, nr. 4, april 1947, [Critische bijlagen], p. 71-74.
- Smit, W.A.P. "Herman Teirlincks nieuwe roman: Somber boek van zonde en ondergang maar doorglansd van mededogen." In: *Nieuw Utrechtsch Dagblad*, 18 juni 1947.
- Stuiveling, Garmt. "Herman Teirlinck. 'Maria Speermalie' en 'Rolande met de bles'". In: *Van Boek tot Boek*. V.A.R.A.-Hilversum, 23 augustus 1947 (=tekst nr. 1723).
- Stuiveling, Garmt. "Bij het heengaan van Herman Teirlinck". In: *De Gids*, jrg. 130, nr. 3, 1967, p. 184-185.
- Stuiveling, Garmt. "Herinneringen aan Herman Teirlinck". In: Stuiveling, Garmt. *Willens en wetens. Twaalf essays*. Amsterdam: Em. Querido's Uitgeverij N.V., (=Reuzensalamander 69), 1967.
- Teirlinck, Herman. *Van en over Herman Teirlinck*. Brussel: A. Manteau, 1954.
- Teirlinck, Herman. "Herman Teirlinck" In: *Het boek van nu*, jrg. 8, nr. 6, februari 1955, pag.108-09.
- "Teirlinck, Herman Louis Cesar, Dr.". In: *Lectuurrepertorium*, 1970, p. 1782-83.
- T'Sjoen, Yves. "Vlaanderen eert zijn schrijvers niet : over de lamentabele toestand van de editiewetenschap in Vlaanderen". In: *Ons Erfdeel*, jrg. 37, nr. 4, september-oktober 1994, p. 493-506.
- Van den Bosch, Walter. "Herman Teirlinck". In: *KK-literair*, jrg. 2, nr. 6, mei-juni 1968, p. 4-5.
- Van den Weghe, Jan. "De 'Proteus van de Vlaamse letteren'. Honderd jaar Herman Teirlinck". In: *Argus*, nr. 10, augustus 1979, p. 370-74.

- Van Duinkerken, Anton. "Mijnheer Teirlinck". In: *Van en over Herman Teirlinck*. Brussel: A. Manteau, 1954.
- Van Eckeren, Gerard. "De schepping van een visionnair. Herman Teirlinck. 'Rolande met de bles. De XXXX brieven aan Rolande door Renier Joskin de Lamarache'". *Nationale Rotterdamsche Courant*, 17 mei 1947.
- Van Elden, Gerard. "De zooveelste gedaanteverwisseling van Proteus of Teirlinck's 'Rolande met de bles'". In: *De Faun*, jrg. 1, nr. 23-24, december 1945, p. 271-72, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Vanhemelryck, Fernand. *Herman Teirlinck*. Dworp (Beersel): Zenne en Zoniën Opbouwwerk, 1979.
- Van Liefveringe, Guido. "Roland vond zijn Rolande met de bles. Nieuwe Vlaamse filmproductie naar Herman Teirlinck." In: *Het Laatste Nieuws*, 8 juli 1971, [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- Van Lokhorst, Emmy. "Een groot Vlaams schrijver". In: *De Gids*, jrg. 119, nr. II, 1956, p. 382-85.
- Van Mechelen, F. "Redevoering door Prof. dr. F. van Mechelen, Minister van Nederlandse Cultuur, bij de première van de film 'Rolande met de bles', op 1 maart 1972". [AMVC-Letterenhuis, T176/D].
- Van Oudvorst, André. "Nabloei of voorspel?" *De Boekenkrant*, juli-augustus 1990.
- Van Schoor, J. "De man van 'Maria' en 'Rolande'. De niet erg typisch-Vlaamse loopbaan van Herman Teirlinck". In: *Omtrent*, nr. 2, februari 1989, p.30-32.
- Verhavert, Roland. "Rolande met de bles". [Brochure n.a.v. première]
- Verhegghe, Willie. "Rolande met de Bles". In: *Open deur*, jrg. 4, nr. 2, p. 1-2.
- Vermeulen, Fr. "Herman Teirlinck [3545]". [s.l.], [1947], [AMVC-Letterenhuis, T176/K].
- "Het verzameld werk van Herman Teirlinck". In: *De Periscoop*, jrg. 11, nr. 1, november 1960, p. 10.
- Walravens, Jan. "'Rolande met de bles' of Mijnheer Serjanszoon bij den geestenbezweerder". In: *Zondagspost*, jrg. 1, nr. 51, 23 december 1945, p. 3.
- Weisgerber, Jean. "Rolande met de bles of satan in Vlaanderen". In: *Nieuw Vlaams Tijdschrift*, jrg. 21, nr. 2, februari 1968, p. 112-26.
- Wezel, René, Martinus Nijhoff. [Over: Teirlinck, Herman. *Rolande met de bles. De XXXX brieven aan Rolande van Renier Joskin de Lamarache. Nederlandse tekst met liminaire nota*. In: Teirlinck, Herman. *Verzameld werk. Deel. 6*. Brussel: Manteau, 1960, p. 427-710.] In: *Lexicon van literaire werken*. [besprekingen van Nederlandstalige literaire werken 1900-heden; onder red. van: A.G. H. Anbeek van der Meijden, J. Goedegebuure, M. Janssens]. 40e aanvulling, november 1998.